
PROTOKÓŁ Nr VIII/07
z VIII posiedzenia Rady Gminy Mielnik

w dniu 04 lipca 2007 roku.

Sesja Rady Gminy rozpoczęła się w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Mielnik o godz. 900, 
zakończyła się o godz.1355

Lista obecności radnych i zaproszonych gości znajduje się w załączeniu do protokołu.

Otwarcia  VIII  sesji  Rady Gminy  Mielnik  dokonał  jej  Przewodniczący  Pan  Stefan 
Troc.

Pan Przewodniczący powitał radnych i gości obecnych na sesji. Stwierdził, że na ustawowy 
skład Rady 15 radnych, w sesji uczestniczy 15 radnych.

Na protokolanta obrad Przewodniczący powołał Panią Elżbietę Szymańską.

Do punktu 2.

Pan  Przewodniczący poinformował,  że  porządek  sesji  wraz  z  projektami  uchwał  radni 
otrzymali wraz z zawiadomieniem o zwołaniu sesji.

Pan Adam Tobota zgłosił  wniosek uzupełnienia porządku obrad (po punkcie 9) o punkt 
dotyczący  przedstawienia  informacji  z  ostatniego  posiedzenia  komisji  Rozwoju 
Gospodarczego Rady Gminy Mielnik.

Zgodnie  z  art.20  ust.1a  rada  gminy  może  wprowadzić  zmiany  w  porządku  bezwzględną 
większością głosów ustawowego składu rady.

Za wnioskiem Pana Toboty opowiedziało się 7 radnych, 2 było przeciw, 6 radnych 
wstrzymało się od głosu.
Wniosek został odrzucony.

Ustalony porządek obrad VIII sesji Rady Gminy Mielnik brzmi następująco:
1. Otwarcie sesji.
2. Ustalenie porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.
4. Informacja Wójta o jego pracy w okresie między sesjami.
5. Interpelacje i zapytania radnych. 
6. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2007r.
7. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  ustalenia  górnych  stawek  opłat  ponoszonych  przez  

właścicieli  nieruchomości  za  usługi  w  zakresie  odbierania  odpadów komunalnych  
oraz  opróżnianie  zbiorników  bezodpływowych  i  korzystania  z  gminnych  wysypisk  
odpadów komunalnych.

8. Podjęcie uchwały w sprawie szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za  
usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze z wyłączeniem specjalistycznych  
usług  opiekuńczych  dla  osób  z  zaburzeniami  psychicznymi  oraz  szczegółowych  
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warunków częściowego lub  całkowitego zwolnienia  z  opłat,  jak  również  trybu ich  
pobierania.

9. Informacja o stanie bezpieczeństwa i działalności jednostek OSP na terenie gminy.
10. Analiza dotychczasowych działań dotyczących wykorzystania wód geotermalnych.
11. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.
12. Wolne wnioski.
13. Zakończenie obrad.

Do punktu 3.

Pan Przewodniczący poinformował, że protokoły z poprzednich sesji – VI i VII są wyłożone 
na  sali  obrad i  jeżeli  do końca  sesji  nie  zostaną  zgłoszone do nich  uwagi  lub poprawki, 
zostaną one przyjęty w takiej formie, w jakiej je sporządzono.

Do punktu 4.

Pan Wójt Gminy przedstawił informację ze swojej pracy w okresie między sesjami.
● Zgłoszono do odbioru drogę w Sutnie, wczorajsza ulewa spowodowała jednak na niej 

pewne szkody. Wykonawca będzie musiał ponownie przygotować ją do odbioru.
● W Niemirowie rozpoczęto budowę chodników na ulicy Brzeskiej, termin zakończenia 

prac nie jest zagrożony.
● Odebrano  drogę  mleczną  za  Osłowem,  z  budową  pozostałej  części  drogi 

wstrzymujemy się do czasu podziału środków z funduszu rekultywacji. Dopiero wtedy 
będziemy  mogli  uruchomić  procedury  przetargowe  (wcześniej  nie  można,  bo  to 
dyskwalifikuje możliwość uzyskania środków z tego funduszu).

● Rozpoczął sie II etap budowy żwirówki do Końskich Gór, prace tam posuwają się 
wolno, termin wykonania jest do 10 sierpnia.

● Nie jest jeszcze nic wiadome na temat przetargu na drogę Maćkowicze-Mielnik, na tę 
drogę w budżecie zarezerwowaliśmy środki.

● W  sprawie  budowy  pomostu  i  plaży  przygotowaliśmy  dokumentację,  jest  ona  w 
Starostwie Powiatowym, czekamy teraz na rozprawę wodno-prawną.

● Odbyły  się  Dni  Mielnika,  impreza  przebiegła  spokojnie.  Pan  Wójt  podziękował 
wszystkim,  którzy mieli  udzial  w zapewnienie  ładu i  porządku – strażakom OSP, 
firmie Walor, straży granicznej, policji, oraz wszystkim tym, których nie wymienił.

● Pan  Wójt  poinformował,  że  od  2  lipca  do  13  lipca  br.  przebywa  na  urlopie 
wypoczynkowym.

Rada Gminy przyjęła do wiadomości informację Pana Wójta o jego pracy w okresie 
między sesjami.

Do punktu 5.

Pan  Przewodniczący  Rady poinformował  o  interpelacjach  złożonych  na  VI  sesji 
Rady Gminy i o udzielonych na nie odpowiedziach.

Interpelacja nr 17/07 Pani Marii Boguszewskiej
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Podczas  obchodów  “Dni  Mielnika”  i  “Muzycznych  Dialogów  nad  Bugiem”,  w  czasie 
dyskotek  trwających  do  godziny  4-tej  nad  ranem,  zakłóca  się  w sposób  przesadny  ciszę 
nocną. Uwzględniając fakt, że imprezy takie są tylko raz do roku, można zgodzić się, aby 
obowiązek ciszy nocnej przesunąć z godziny 22-giej na 24-tą. Jednak nic nie tłumaczy tego, 
aby nie można było nocnej muzyki przyciszyć. Jest to zupełnie nie zrozumiałe.
Mieszkańcy  “Dzielnicy  Piaski”  zwracają  się  do  organizatorów  dyskotek  w  Topolinie  o 
zainteresowanie  się  skutkami  lokalizacji  amfiteatru  na  tak  ukształtowanym  terenie  i 
uwzględnieniem  tego  w  przyszłości.  Bowiem  niewiedza  lub  też  ignorancja  czynników 
odpowiedzialnych za te nocne imprezy jest dla mieszkańców “Piasków” fatalna w skutkach. 
Organizatorzy  nocnych  imprez  muzycznych  powinni  dostosować  się  do  norm,  które 
obowiązują  w  cywilizowanym  społeczeństwie.  Być  może  problem  zostałby  częściowo 
rozwiązany przy zastosowaniu ściany dźwiękochłonnej.

(w zał. na str............prot)

W związku z nie włączeniem do porządku obrad punktu dotyczącego informacji z ostatniego 
posiedzenia  Komisji  Rozwoju  Gospodarczego  Rady  Gminy  Mielnik  a  tym  samym 
odrzuceniem  propozycji  opracowania  planu  rozwoju  turystycznego  Gminy  Mielnik  Pan 
Adam Tobota złożył na ręce Przewodniczącego Rady Gminy następujące oświadczenie :
Wysoka Rado, Panie Przewodniczący

Tereny naszej gminy, miejsce naszego zamieszkania, są obszarem na którym możliwe 
jest  wydatne  polepszenie  warunków życia,  a  nawet  zrównanie  warunków życia  na  wsi  z 
warunkami życia w mieście, bez konieczności rezygnowania z wielu dóbr, których miasto jest 
pozbawione, a które my posiadamy. Pomimo powolności procesów zmian jakie zachodzą w 
sferach:  mentalnej  i  gospodarczej,  poprawa  taka  może  stać  się  rzeczywistością  przy 
umiejętnym wykorzystaniu atutów przyrodniczych i kulturowych.

Oceniając globalne zmiany wywierające od kilkunastu już lat swój wpływ na sytuację 
na  wsi,  również  na  naszych  terenach,  trzeba  stwierdzić,  że  pojawiło  się  bardzo  wiele 
przykrych i negatywnych zjawisk. Dziś już możemy powiedzieć, że możliwość utrzymania 
rodziny z pracy na roli jest bardzo niewielka i nie jest przyszłością tej gminy.  Dochody z 
istnienia przepompowni w Adamowie też w nieodległej już perspektywie mogą się wyraźnie 
skurczyć. Nie wszyscy też zostaną urzędnikami w Urzędzie Gminy lub Zakładzie Gospodarki 
Komunalnej. Więc co powinniśmy zrobić?

Pojawiły się na szczęście nowe szanse na zrównoważony rozwój naszych terenów. 
Patrząc trzeźwo na te perspektywy uważam, że kierunkiem, który może dać miejsca pracy i 
szansę  na  rozwój  gospodarczy  i  kulturalny  naszym  miejscowościom  jest  właściwie  i  na 
odpowiednim  poziomie  przygotowana  oferta  turystyczna,  której  dziś  niestety  jeszcze  nie 
mamy.  Dlatego,  moim  zdaniem,  niezbędne  jest  opracowanie  głównych,  strategicznych 
kierunków jej rozwoju w naszej gminie oraz harmonogramu realizacji zadań, które pozwolą 
ten  cel  osiągnąć.  Rozumiem,  że  członkowie  Komisji  Rozwoju  Gospodarczego,  a  obecnie 
również  członkowie  Rady  Gminy  odrzucając  możliwość  opracowania  perspektywicznego 
planu  rozwoju  turystycznego  Gminy  Mielnik  na  lata  2008-20018  biorą  na  siebie  pełną 
odpowiedzialność  za  konsekwencje  jakie  taka  decyzja  niesie  ze  sobą  dla  wszystkich 
mieszkających na terenie gminy Mielnik.

(w zał. na str............prot)

Interpelacja nr 18/07 Pana Adama Toboty
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Szanowny Panie Wójcie!
Gmina Mielnik szczyci się i Pan również z bardzo dobrego stanu dróg. Prowadzone obecnie 
inwestycje pokazują jak bardzo duży jest wkładany wysiłek w poprawę kolejnych połączeń 
komunikacyjnych  na terenie gminy.  Wszyscy,  i  ja  również,  cieszymy się  z takiego stanu. 
Moja satysfakcja z realizacji tych zamierzeń byłaby pełna gdyby nie dość nieśpieszna reakcja 
na  uwagi,  prośby  i  postulaty  zgłaszane  na  posiedzeniach  Rady,  a  dotyczące  niewielkich 
napraw nawierzchni dróg, z których dość licznie korzystają mieszkańcy i goście.
Zakładając,  że  zgłaszane  wcześniej,  od  kilku  miesięcy,  wnioski  o  naprawę  niewielkich 
odcinków dróg wynikły z natłoku obowiązków i przemęczenia pragnę ponowić jeszcze raz 
prośbę  o  naprawę  odcinka  drogi  Krawczanki,  który  od  okresu  wiosny  jest  całkowicie 
nieprzejezdny  (zdjęcie  w  załączeniu),  jak  również  realizacji  wniosku  związanego  z 
oczyszczeniem ulicy Ścianka w Mielniku i uzupełnieniem nawierzchni na ulicy Sadowej przy 
posesji P. Bożeny Skopińskiej.
O odpowiedź zawierającą terminy realizacji zgłoszonych napraw nawierzchni dróg proszę na 
piśmie.

(w zał. na str............prot)

Interpelacja Nr 19/07 Pana Wiesława Kochanowskiego
1. Kiedy będzie doprowadzona woda do budynku poszkolnego w Mętnej?
2. Kiedy będzie naprawiony dach na przystanku w Adamowie?
3. Proszę o wyjaśnienie sprawy związanej z budową chodnika w Adamowie, czy będzie 

ułożona kostka od chodnika do bram?
4. Kto odpowiada za koszenie trawy wzdłuż chodnika od baru do sklepu w Adamowie?

(w zał. na str............prot)
Zapytanie Pana Kazimierz Toboty

1. Co się dzieje w sprawie budowy oczyszczalni?
2. Czy zamierza się przenieść słupy telefoniczne na ulicy Sadowej (Pan radny wcześniej 

zwracał sie w tej sprawie)? Słupy przeszkadzają w budowie tej ulicy.

Zapytanie Pana Adama Toboty
1. Czy podjęto jakieś prace związane z przygotowaniem miejsc do segregacji odpadów 

na terenie Mielnika?
2. Z czego wynika zawarta w materiale przygotowanym przez Urząd Gminy informacja, 

że w Urzędzie Gminy i Bibliotece Gminnej są punkty informacji turystycznej, gdzie 
otrzymać można mapki gminy, plan Mielnika, mapę okolicy i informację o gminie. 
Pan radny pytał o to i takich materiałów nie można dostać za darmo, można je tylko 
kupić. Jest to więc, na dzień dzisiejszy, informacja nieprawdziwa.

Zapytanie Pani Marii Boguszewskiej
Czy do rozpoczęcia żniw jest możliwe naprawienie drogi Werhurna? Trzeba się śpieszyć, bo 
drogą tą jeżdżą kombajny,  prasa do zbierania słomy.  Odcinek drogi łączący Werchurnę z 
Krawczanką jest porośnięty krzakami, a wszyscy jeżdżą po działce prywatnej, należącej do 
Pani Charko lub Pani Galeckiej. Należałoby te krzaki wyciąć, aby ludzie mogli jeździć po 
właściwej drodze.

Zapytanie Pana Witolda Terebuna
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1. Pan radny wcześniej zgłaszał sprawę wykonania boiska do siatkówki. Kiedy boisko 
zostanie zrobione?

2. Drugie zapytanie skierowane zostało do Pana Adama Toboty. Pan radny poprosił o 
wyjaśnienie, na tzw. chłopski rozum, jakie działania miałaby podjąć gminy w kwestii 
rozwoju turystyki i agroturystyki.

Zapytanie Pani Barbary Terpiłowskiej
Pani radna zwróciła sie z zapytaniem co z placem zabaw dla dzieci, który miał być zrobiony 
w parku w Mielniku.

Do punktu 6.

Pani Skarbnik Gminy omówiła proponowane zmiany do budżetu gminy na 2007r.
Poinformowała  o  zmianach  w  planie  wydatków  “NASZA  SZKOŁA”,  które  wynikły  w 
związku  z  otrzymaniem nowych  wytycznych  dotyczących  realizacji  zadań  w  szkołach  w 
ramach tego projektu.

(w zał. na str............prot.)

Pan Kazimierz Tobota
Zwrócił  sie  z  zapytaniem czy  w uchwale  jest  kwota  110 tys.złotych  dotacji  dla  Zakładu 
Gospodarki Komunalnej na remont hotelu OSP (sprawa z poprzedniej sesji Rady Gminy).

Pan Wójt Gminy
Wyjaśnił,  że już na ubiegłej  sesji  wycofano się z  tej  dotacji  do czasu aż będzie potrzeba 
zwiększenia środków płatniczych dla Zakładu.  Mówiono, że zmiany zostaną dokonane na 
kolejnej sesji, ale to nie oznacza, że dziś. Na razie nie ma zagrożenia finansowego i nie ma 
potrzeby zmian. Nie należy tego łączyć z dotacją na zakup samochodu-śmieciarki, środki na 
to zostały zdjęte z zadania “budowa wiaty garażowej i ogrodzenia”.

Pan Kazimierz Tobota zaproponował aby w sytuacji, kiedy mamy pieniądze, jest projekt, 
pobudować parking przy cmentarzu katolickim.

Pan Wójt Gminy
Stwierdził, że obecnie jest to niemożliwe. Parking mieści się w drodze powiatowej i sprawa ta 
leży w gestii Starostwa. Nie możemy sami budować na drodze powiatowej, a Starosta nie jest 
gotów do rozmów w tej sprawie. Mamy ze Starostą podpisane porozumienie tylko na drogę 
Mielnik-Maćkowicze, na ten cel przeznaczyliśmy w naszym budżecie 600 tys.złotych (powiat 
daje  na  tę  drogę  tylko  30  tys.złotych).  Nie  możemy  wydawać  na  powiatowe  inwestycje 
własnych pieniądzy, bez udziału środków powiatu.

Pan Adam Tobota
Z czego wynika suma 65 tys.zł za sprzedaż działek? Pan radny wie o sprzedaży 3 działek w 
Mielniku, podobno sprzedano również 3 działki w Wajkowie. Kwot ta nie jest zbyt wysoka w 
stosunku do cen działek, jakie funkcjonują na terenie gminy, zwłaszcza, że chodzi o sprzedaż 
działek z dostępem do Bugu.
Pan Wójt Gminy
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Działek w Wajkowie nie sprzedawano, były natomiast sprzedawane działki w kamieniach. 
Sprzedajemy działki ponieważ nie wszystkie grunty są nam potrzebne. Kupujemy również 
grunty,  ostatnio  nabyliśmy działkę od Pana Sawy za kwotę  14 tys.złotych.  Swoje działki 
sprzedajemy w drodze przetargu, poprzedzone to jest wyceną rzeczoznawcy.

Pan Adam Tobota
Uważa, że w naszej sytuacji nie ma konieczności zbywania majątku, takich działek jak w 
kamieniach,  o znacznej wartości.  Biorąc pod uwagę,  że na naszych terenach cena działek 
rośnie, może warto zostawić je na przyszłe lata.

Pan Wójt Gminy
Jeśli  mówimy o rozwoju naszej  gminy i  o  rozwoju  Mielnika,  to  nie  możemy zblokować 
sprzedaży gruntów. Na czym wówczas ludzie, którzy chcą coś tu robić, będą mogli działać? 
To są potencjalni nasi podatnicy. Działek nie sprzedajemy tylko dla pieniędzy, chcemy aby 
ktoś tu przyjechał, mieszkał, coś robił, płacił podatki do gminnej kasy. Tylko w ten sposób 
gmina może się rozwijać.

Pan Adam Tobota
Zwrócił się z zapytaniem czy wiadomo jaki samochód do wywozu śmieci zostanie zakupiony, 
czy  znana  jest  jego  pojemność?  Czy  środki  zabezpieczone  w  budżecie  na  zakup  tego 
samochodu są wystarczające?

Pan Andrzej Kranz - Dyrektor Zakładu Gospodarki Komunalnej
Wyjaśnił,  że zakupimy samochód taki jak w Siemiatyczach,  pojemności Pan Dyrektor nie 
pamięta, jest to wóz z pięciokrotnym zgniotem.
Na  nalegania  Pana  radnego  Toboty  o  informację  na  temat  ładowności  tego  samochodu 
zapewnił, że taką informację przekaże w trakcie sesji.

Rada Gminy 13 głosami za, przy 2 głosach wstrzymujących się, podjęła uchwałę nr 
VIII/32/07 w sprawie zmian w budżecie gminy na 2007r.

(w zał. na str...........prot.)

Do punktu 7.

Pan Tomasz Gorochowicz omówił  projekt  uchwały w sprawie ustalenia  górnych stawek 
opłat ponoszonych przez właścicieli nieruchomości za usługi w zakresie odbierania odpadów 
komunalnych  oraz  opróżnianie  zbiorników  bezodpływowych  i  korzystania  z  gminnych 
wysypisk odpadów komunalnych. 
Poinformował, że w stosunku do projektu przedstawionego na posiedzeniach Komisji Rady 
wprowadzono do uchwały pewne zmiany. W związku z faktem, że firmy nie biorą pieniędzy 
za dzierżawę pojemników (ze względu na wyższy VAT) cena pojemnika zostaje włączona do 
ceny usługi. Mając to na uwadze proponuje się aby w ceny za usługi były cenami netto a nie 
brutto.  Otrzymaliśmy wstępną propozycję  cen z MPO Białystok i  są one zbliżone do cen 
proponowanych przez nas.
Pan Gorochowicz poinformował,  że MPO Białystok otrzymało  już pozwolenie na wywóz 
śmieci w gminie, wniosek o to złożyła również firma z Hajnówki, pozwolenia jednak jeszcze 
nie otrzymała. Ceny proponowane w uchwale nie są cenami urzędowymi, są to górne stawki 
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dla właścicieli nieruchomości. Cena jaką przedsiębiorstwo zaproponuje w umowie nie może 
być większa od cen określonych w uchwale.
Pan Gorochowicz zwrócił się do radnych z prośbą o przegłosowanie zaproponowanych zmian 
do projektu uchwały.

Pan Stefan Troc
Poinformował, że na dzisiejszą sesję zaproszony został przedstawiciel MPO Białystok, który 
przedstawi radnym swoją ofertę wywozu nieczystości.
Pan Troc zwrócił się do Dyrektora Kranza z zapytaniem, czy wejście firmy zewnętrznej na 
teren gminy nie spowoduje,  że Zakład Gospodarki Komunalnej nie będzie miał śmieci do 
wywozu,  a  przecież  przeznaczyliśmy środki  na  zakup śmieciarki.  Być  może za  wcześnie 
wydano MPO pozwolenie na wywóz śmieci w gminie?

Pan Andrzej Kranz
Stwierdził, że MPO miało obsługiwać zachodnią część gminy, wsie na wschód od Mielnika 
miał obsługiwać Zakład Komunalny.

Pan Adam Tobota
Zaproponował, aby Rada Gminy wydzieliła obszar do działalności jednej z firm, w ten sposób 
moglibyśmy zabezpieczyć sprawę wywozu śmieci przez nasz Zakład. 
Pan radny poprosił Dyrektora Kranza o informację na temat podziału megatony śmieci na 
worki o pojemności 120 litrów oraz pojemność kupowanego samochodu, ponieważ będzie to 
rzutowało na cenę 1m3  śmieci. To pozwoliłoby na sporządzenie kalkulacji kosztów wywozu 
śmieci przez Zakład.

Pan Przewodniczący Troc  przypomniał, że w dniu dzisiejszym nie ustalamy cen wywozu 
śmieci dla Zakładu Gospodarki Komunalnej,  tylko górne stawki, których firmy wywożące 
śmieci nie mogą przekroczyć. Jeśli będzie konkurencja, to z tych górnych stawek wszyscy 
będą schodzić.

Pan Adam Tobota
Uważa, że górne ceny nie powinny być wysokie, bo na razie nie ma jeszcze konkurencji, a 
ponadto firmy często tworzą zmowę cenową i ceny wywozu śmieci mogą się nie obniżyć.

Pan Andrzej Kranz
Stwierdził,  że  dopóki  nie  będzie  miał  prawdziwych  kosztów  wywozu  śmieci,  nie  zrobi 
kalkulacji. Dobrze, że wchodzą do gminy inne firmy, ale dobrze byłoby również zabezpieczyć 
pewien  obszar  działania  dla  Zakładu  Gospodarki  Komunalnej,  chodzi  tu  o  Mielnik, 
Niemirów, Sutno i Wajków.
Ostateczną  decyzję  co  do  cen  wywozu  podejmuje  Wójt,  po  przeanalizowaniu  kalkulacji 
sporządzonej przez Zakład. Pan Kranz stwierdził, że nie obawia się konkurencji. Jeśli będzie 
tańszy od MPO, to ludzie przejdą z wywozem śmieci do Zakładu.

Pan Tomasz Gorochowicz
W kwestii  ograniczenia  możliwości  świadczenia  usług  wywozu  śmieci  do części  obszaru 
gminy Pan Gorochowicz wyjaśnił, że nie może przytoczyć takiego przepisu. Nie jest pewien 
czy w zezwoleniu można zawrzeć takie ograniczenie. Zezwolenie dla MPO Białystok wydano 
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na obszar całej gminy.
Oba przedsiębiorstwa ubiegające się o zezwolenie na wywóz nieczystości przedstawiły swoje 
propozycje cen, ponadto Pan Gorochowicz sprawdził ceny w innych gminach i i w oparciu o 
to przygotowano naszą propozycję górnych stawek.

(po przerwie)

Pan Kazimierz Tobota
Zaproponował obniżenie maksymalnej ceny wywozu nieczystości płynnych z 20 zł/m3 do 15 
zł/m3. Przy dotowaniu wywozu nieczystości z budżetu gminy rzeczywista cena tego wywozu i 
tak  sięga  już  20  złotych.  Kwotę  dotacji  udzielanej  do  jednego  metra  nieczystości  można 
wyliczyć.

Pan Tomasz Gorochowicz
Raz jeszcze przypomniał radnym, że Rada Gminy nie ustala konkretnych cen za świadczenie 
usług, ustala tylko maksymalny poziom cen, których firmy świadczące tego typu usługi nie 
mogą przekroczyć. Ceny te mogą dotknąć tylko tych, którzy uporczywie będą się uchylać od 
wywozu nieczystości płynnych czy stałych i wtedy przymusowo zostaną one im wywiezione, 
z zastosowaniem maksymalnych stawek za usługi. Ceny usług w przedsiębiorstwach ustala 
się na podstawie przeprowadzonej kalkulacji oraz wymusza je konkurencja.

Pan Wójt Gminy
Przypomniał,  że  kiedy  rozmawiano  wcześniej  o  cenie  wywozu  szamba,  to  nieczystości 
wywożone były na własne wylewisko. Teraz ścieki z gminy wywożone są do oczyszczalni w 
Siemiatyczach, do końca lipca obowiązuje umowa na odbiór ścieków. Ścieków nie możemy 
wywozić  na  nasze  wysypisko.  Do  sytuacji  tej  przyczynili  się  skutecznie  radni,  poprzez 
zmianę lokalizacji oczyszczalni. W wyniku działań poszczególnych ludzi, a szczególnie Pana 
Adama Toboty, zostało zamknięte wylewisko i w związku z tym musimy szambo wywozić do 
Siemiatycz albo do innych oczyszczalni. W związku z tym, że wydłużyła się odległość o 20 
kilometrów, musiała wzrosnąć cena wywozu szamba. Ceny za wywóz zostały zróżnicowane 
w  zależności  od  odległości  od  Siemiatycz,  najtaniej  mają  Pawłowicze  i  okoliczne  wsie, 
najdrożej Niemirów i Tokary. Trwają rozmowy z Wójtem Nurca w sprawie przyjęcia pewnej 
ilości ścieków do ich oczyszczalni. Pan Wójt stwierdził, że w obecnej sytuacji nie problemem 
jest cena, ale to, czy szambo w ogóle zostanie wywiezione. Jeśli Dyrektor ZGK nie będzie 
miał dokąd wywieźć ścieków, to odmówi świadczenia usługi. Limit 50m3 ścieków jaki mamy 
na dzisiaj w oczyszczalni w Siemiatyczach nie zaspakaja w pełni potrzeb własnych jednostek 
gminy. 
Pan Wójt stwierdził, że proponowane ceny są maksymalnymi cenami za usługi i im więcej 
podmiotów będzie na rynku, to ceny będą niższe. Jeśli  śmieci będziemy odbierać poprzez 
Zakład  Komunalny,  na  miejscu,  to  na  pewno  będzie  taniej.  Jeśli  będzie  to  firma  z 
Białegostoku czy innej,  dalej  położonej miejscowości,  to na pewno będzie drożej.  Należy 
pamiętać  o  tym,  że  jeżeli  uchwalimy  górne  stawki  na  bardzo  niskim  poziomie,  to  nie 
znajdziemy chętnego do wywozu śmieci czy nieczystości płynnych. 
Pan Wójt poinformował, że ustawa przewiduje sankcje karne dla osób które nie będą w stanie 
okazać się dokumentem potwierdzającym fakt wywozu nieczystości stałych lub płynnych.

Pan Kazimierz Tobota
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Stwierdził,  że  na  Pana  Wójta  spada  wyłączna  odpowiedzialność  za  zwłokę  w  budowie 
oczyszczalni. Są dokumenty potwierdzające fakt, że już dwa lata temu Pan radny wnioskował 
o zmianę lokalizacji i wskazywał inną działkę na ten cel. Wójt wtedy absolutnie na to się nie 
zgadzał. Po dwóch latach uporu ze strony Wójta nastąpiła zmiana stanowiska i Wójt wyraził 
zgodę  na  zmianę  miejsca  lokalizacji  oczyszczalni.  Gdyby  zgoda  ta  była  od  razu,  to 
oczyszczalnia już by działała. Pan Wójt jest winny temu opóźnieniu i nie powinien zwalać 
tego na radnych. Pan Tobota poinformował, że docierają do niego wypowiedzi mieszkańców 
Mielnika,  jakoby  to  radny  Tobota  był  winien  temu,  że  szamba  nie  można  wylewać  na 
wylewisko w Mielniku. W protokołach sesji są zapisane wypowiedzi Pana Toboty w sprawie 
oczyszczalni.

Pan Adam Tobota
Zaproponował,  aby  przyjąć  takie  rozwiązania,  które  pozwoliłyby  Zakładowi  Gospodarki 
Komunalnej przejąć część gospodarki odpadami. Można by to zrobić poprzez wydanie przez 
Wójta zarządzenia określającego wymagania dla firm odbierających odpady. W zarządzeniu 
tym można  zawrzeć  zapis,  że  firmy działające  na  naszym terenie  mają  się  zajmować się 
wywozem odpadów płynnych i stałych. To automatycznie wyeliminuje z naszego rynku firmy 
które będą chciały wywozić tylko odpady stałe.
Pan radny poparł propozycję Pan Kazimierza Toboty aby maksymalny koszt wywozu 1m3 

nieczystości  płynnych  wynosił  15 zł.  i  zaproponował  cenę  wywozu 120 litrowego worka 
nieczystości  stałych  w wysokości  4  zł.  brutto.  Propozycję  swoją  oparł  o  analizę  kosztów 
wywozu nieczystości płynnych i stałych w Zakładzie Gospodarki Komunalnej w Mielniku.
Pan  radny  Tobota  odniósł  się  do  wypowiedzi  Pana  Wójta,  że  jest  odpowiedzialny  za 
zamknięcie wysypiska czy za zmianę lokalizacji oczyszczalni. Stwierdził, że nawet jeśli w 
przyszłości  z tego powodu wyborcy nie wybiorą  go na radnego,  to będzie szczęśliwy, że 
dokonano zmiany lokalizacji oczyszczalni. Jeśli chodzi o sprawę wysypiska, to na sesji Pan 
radny zwrócił tylko uwagę, że wysypisko wraz z wylewiskiem nie spełnia żadnych norm i 
zgodnie z prawem już trzy lata temu powinno być zamknięte. Stwierdził, że w tej sprawie, 
poza wystąpieniem na sesji, nigdzie więcej nie zwracał się i nie pisał żadnych pism. Zwrócił 
się z zapytaniem do Pana Wójta, co Wójt zrobił w tej sprawie przez 3 lata, żeby wylewisko 
spełniało normy i żebyśmy do końca 2009 roku mogli z niego korzystać.

Pan Andrzej Kranz
Stwierdził,  że proponowane ceny za wywóz nieczystości  przygotowano w oparciu o ceny 
jakie funkcjonują w sąsiednich gminach. Wszędzie są ceny 5 lub 6 złotych za najmniejszy 
worek,  stąd  propozycja  ceny  4  złotych  za  worek  jest  ceną  zaporową  i  nie  pozwoli  tym 
firmom, które uzyskały już pozwolenie, na działanie na terenie naszej gminy.

Pan  Piotr  Wysocki przytoczył  zapis  art.7  ust.3a  ustawy,  który  mówi,  jakie  wymagania 
powinien spełnić przedsiębiorca, ubiegający się o wydanie zezwolenie na wywóz odpadów 
stałych i płynnych.
Pan Wysocki stwierdził, że wydaje mu się, że zasady te powinny być określone wcześniej, nie 
pod konkretny podmiot ubiegający się o zezwolenie.

Przybyli  na  sesję  przedstawiciele  MPO  Białystok  Panowie  Grzegorz  Krupa  i  Marian 
Pawłoszewicz opowiedzieli  o  działalności  swojej  firmy  i  zamierzeniach  dotyczących 
działalności  na  terenie  Gminy  Mielnik.  W pierwszym  etapie  będą  zawierane  umowy  na 
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wywóz  nieczystości  stałych,  w  przyszłości  będą  również  wywożone  nieczystości  płynne. 
Firma planuje wywóz nieczystości raz na 4 tygodnie, jeśli zostanie zawarte przynajmniej 100 
umów,  nieczystości  mogą  być  wywożone  raz  na  tydzień.  Umowy zawierane  są  na  czas 
nieokreślony,  z  trzymiesięcznym  okresem  wypowiedzenia.  Istnieje  możliwość  ustawienia 
pojemników na odpady segregowane, w cenie 10 zł. za pojemnik. MPO Białystok posiada 
bazę na terenie Siemiatycz, tam również mieści się ich biuro.
Przedstawiciele  MPO  odpowiadali  na  liczne  zapytania  radnych  dotyczące  problematyki 
wywozu odpadów stałych. 

Pan Wójt Gminy zwrócił uwagę, aby mieszkańcy zawierając umowy na wywóz nieczystości 
dokładnie je  czytali,  zwłaszcza należy zwracać uwagę na zapis dotyczący umiejscowienia 
sądu  rozstrzygającego  spory.  Powinny  to  być  sądy  właściwe  dla  miejsca  zamieszkania 
korzystających z usługi, czyli mieszkańców gminy, a nie MPO.

Pan Adam Tobota  skorygował  swój wcześniejszy wniosek w sprawie ceny wywozu 120 
litrowego pojemnika odpadów, proponując cenę 3,80 zł. netto.

Rada Gminy 15 głosami za ustaliła cenę wywozu nieczystości płynnych w wysokości 
15 zł/m3 (wniosek Pana Kazimierz Toboty).

Rada Gminy 11 głosami za, przy 3 głosach sprzeciwu i 1 głosie wstrzymującym się 
ustaliła cenę wywozu 120 litrowego pojemnika odpadów komunalnych w wysokości 3,80 zł. 
(wniosek Pana Adama Toboty).

Rada Gminy 11 głosami za, przy 4 głosach wstrzymujących się, podjęła uchwałę nr 
VIII/33/07 w  sprawie  ustalenia  górnych  stawek  opłat  ponoszonych  przez  właścicieli 
nieruchomości  za  usługi  w  zakresie  odpadów  komunalnych  oraz  opróżniania  zbiorników 
bezodpływowych  i  korzystania  z  gminnych  wysypisk  odpadów  komunalnych,  z 
uwzględnieniem  przegłosowanych  wyżej  wniosków  i  i  zapisu  zgłoszonego  przez  Wójta 
Gorochowicza (dotyczącego cen netto).

(w zał. na str.........prot.)
(po przerwie)

Do punktu 8.

Pani  Halina  Mirowska omówiła  projekt  uchwały  w  sprawie  szczegółowych  warunków 
przyznawania  i  odpłatności  za  usługi  opiekuńcze  i  specjalistyczne  usługi  opiekuńcze  z 
wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi 
oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia z opłat, jak również 
trybu ich pobierania. 
Uchwała  dotyczy  przyznawania  pomocy  w postaci  usług  opiekuńczych,  specjalistycznych 
usług opiekuńczych i naliczenia odpłatności za takie usługi. W przypadku GOPS uchwała ta 
nie będzie miała zastosowania, ponieważ usługi opiekuńcze są realizowane w inny sposób. 
Osoby, które wymagają pomocy z zakresu usług opiekuńczych, mają przyznawaną pomoc w 
formie  specjalnego  zasiłku  celowego.  Jest  to  tzw.  pomoc sąsiedzka.  Żeby zrealizować  tę 
uchwałę należałoby zatrudnić pracownika na normalnych zasadach, potrzebującym pomocy 
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trzeba byłoby sporządzić kalkulację kosztów godziny opiekuńczej i odpłatność tę pobierać. 
Świadczenie  takich  usług  przez  osobę  zatrudnioną  byłoby  praktycznie  niemożliwe,  ze 
względu na rozległość gminy i  olbrzymie  koszty dojazdu do podopiecznych.  Konieczność 
podjęcia uchwały wynika z art.58 ust.6 o pomocy społecznej, który mówi, że rada gminy w 
drodze uchwały określa te zasady udzielania pomocy. Obligatoryjnym terminem do podjęcia 
tej uchwały jest 30 lipca 2007r.

Pan Jerzy Kostecki – lekarz z Gminnego Ośrodka Zdrowia w Mielniku
Zwrócił  się  z  zapytaniem jaka  jest  skala  udzielanej  pomocy  sąsiedzkiej  i  czy  nie  należy 
zwiększyć zakresu tej pomocy.

Pani Halina Mirowska
W tej chwili formą usług opiekuńczych objętych jest 6 osób. Nie wszystkie osoby chcą takiej 
pomocy,  ludzie  starsi  z  reguły są  nieufni  i  niezbyt  chętnie  wpuszczają  do  domu obcych. 
Zasada opłacania tych osób jest taka, że GOPS wydaje decyzję na osobę potrzebującą usługi, 
zaś do odbioru zapomogi upoważniona jest osoba świadcząca usługę. 

Pan doktor Kostecki stwierdził, że opieką w tak dużej gminie objętych jest zbyt mało osób i 
uważa, że należałoby zwiększy zakres tej pomocy. W gminie jest dużo ludzi starych, średnia 
wieku wynosi 60 lat i trzeba to mieć na uwadze.

Pan Wójt Gminy
Stwierdził, że w pierwszej kolejności obowiązek opieki ciąży na dzieciach. Pomoc udzielana 
jest przede wszystkim osobom samotnym. W naszym przypadku wszędzie tam, gdzie osoby 
są naprawdę samotne, pomoc jest udzielana przez gminę. 

Pan Wacław Malon
Zwrócił się z zapytaniem jakiego rodzaju  pomoc jest udzielana takim osobom. Czy to jest 
tylko wykupienie leków, czy również pranie, sprzątanie itp.

Pani Halina Mirowska
Do sprawy podchodzi się w sposób indywidualny. Jest to zależne od potrzeb, opiekun może 
posprzątać, ugotować, zrobić zakupy, wykupić i podać leki. 

Rada Gminy jednogłośnie, przy obecności 15 radnych, podjęła uchwałę nr VIII/34/07 
w sprawie  szczegółowych  warunków  przyznawania  i  odpłatności  za  usługi  opiekuńcze  i 
specjalistyczne usługi opiekuńcze z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla 
osób  z  zaburzeniami  psychicznymi  oraz  szczegółowych  warunków  częściowego  lub 
całkowitego zwolnienia z opłat, jak również trybu ich pobierania. 

(w zał. na str.........prot.)

Do punktu 9.

Pan Kazimierz Tobota
Zwrócił się z zapytaniem co dzieje się z ekwiwalentami dla strażaków, bo mówi się o tym, że 
mają przestać być wypłacane. Taka sytuacja może spowodować brak ochotników do gaszenia 
pożarów.
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Pan Wójt Gminy
Jedna  z  Regionalnych  Izb  Obrachunkowych  przedstawiła  taką  interpretację,  tak  również 
interpretuje to MSWiA. Jeśli przyjąć tę interpretację, to nie byłoby komu gasić pożarów. U 
nas  ekwiwalent  strażakom jest  wypłacany,  jest  to  10 złotych  za  godzinę  akcji  i  ćwiczeń. 
Ustawa ma jednak zostać znowelizowana na korzyść strażaków.

Pan Jan Weremijewicz
Ilu strażaków jest zatrudnionych na etatach?

Pan Wójt Gminy
Zatrudnieni są tylko kierowcy,  na ½ etatu. 3 kierowców w Mielniku, po 1 w Niemirowie 
(umowa zlecenia), Sutnie, Wilanowie, Tokarach i Moszczonie Królewskiej.

Pan Adam Tobota
Stwierdził, że w informacji wymienione są tylko zagrożenia, brak jest natomiast informacji na 
temat zabezpieczeń przed tymi zagrożeniami.

Pan Stefan Troc
Są plany operacyjne  działań obrony cywilnej  w razie zagrożeń, które są zastrzeżone i nie 
mogą zostać upublicznione.

Pan Piotr Wysocki
Nie zgodził się ze stwierdzeniem Pana Toboty, przypomniał, że informacja zawiera dane na 
temat potencjału straży pożarnej (samochody, sprzęt, ludzie), co pozwala na podejmowanie 
czynności mających na celu ochronę życia, zdrowia, mienia czy środowiska.

Pan Stefan Troc
Zwrócił się z zapytaniem dlaczego nie funkcjonuje straż pożarna w Homotach i dlaczego tak 
się dzieje. Jeśli nie ma tam zainteresowania, straż nie działa, to należałoby niewykorzystany 
sprzęt przenieść do innej OSP. Były pożary w Homotach i miejscowa straż nie brała udziału 
w akcji gaśniczej.

Pan Wójt Gminy
Zapewnił, że w najbliższym czasie spotka się z prezesem OSP z Homot. Jeśli ze strony wsi 
nie będzie zainteresowania, jeśli nie dokonają rejestracji jednostki w sądzie, to należy sprzęt 
zabrać, bo nie może tam stać niewykorzystany i bez dozoru.

Rada  Gminy  przyjęła  do  wiadomości  informację  o  stanie  bezpieczeństwa  i 
działalności jednostek OSP na terenie gminy.

(w zał. na str.........prot.)

Do punktu 10.
Pan Adam Tobota
Stwierdził,  że słowo analiza użyte  w tytule  omawianej  w tym punkcie  informacji  jest  na 
wyrost. Materiały, które radni otrzymali, nie są analizą tylko informacją.
Pan Piotr Wysocki



13

Stwierdził, że w tytule jest również użyte słowo informacja i jest to zbiór zbiór wydarzeń, 
począwszy od 1959r. Są to informacje, które udało się zebrać w Urzędzie Gminy na temat 
działań dotyczących wód solankowych na terenie gminy.

Pan Stefan Troc
Czy istnieje dokumentacja odwiertu z lat 1959/60 i czy jest dostępna?

Pan Piotr Wysocki
Taka dokumentacja istnieje, znajduje się w Urzędzie Gminy, lecz nie została zdjęta z niej 
klauzula tajności, stąd nie może być nikomu udostępniona.

Pani Olga Pogrebniak
Czy obszar na którym znajdują się odwierty jest w użytkowaniu osoby prywatnej z Mielnika?

Pan Piotr Wysocki
W  miejscu  gdzie  dokonano  odwiertu  pobudowany  jest  dom  Pana  Wysockiego  i  Pana 
Iwanowskiego.  Cały  obszar  gdzie  przewidywana  jest  budowa  kompleksu  sanatoryjno-
wypoczynkowego jest własnością Skarbu Państwa. Część ziemi jest dzierżawiona przez osobę 
prywatną.

Rada Gminy przyjęła do wiadomości informację – analiza dotychczasowych działań 
dotyczących wód solankowych na terenie gminy.

(w zał. na str.........prot.)

Do punktu 11.

Odpowiedź na interpelację Nr 19/07 Pana Wiesława Kochanowskiego
Odpowiedzi udzielił Wójt Gminy

1. Odpowiedź udzielona zostanie na piśmie.
2. Odpowiedź udzielona zostanie na piśmie.
3. Bez kontaktu z Dyrektorem Wojewódzkiego Zarządu Dróg Pan Wójt nie jest w stanie 

odpowiedzieć na to pytanie, ponieważ sprawa dotyczy drogi wojewódzkiej. Po urlopie 
Pan Wójt zajmie się tą sprawą.

4. Za  koszenie  traw  przy  chodniku  od  baru  do  sklepu  w  Adamowie  odpowiada 
Marszałek Województwa, ponieważ dotyczy to drogi wojewódzkiej.

Odpowiedź na interpelację Nr 18/07 Pana Adama Toboty
Odpowiedzi udzielił Wójt Gminy
Wszystkie drogi na terenie naszej gminy są ważne, jeżeli staramy się część z nich robić sami, 
poprzez Zakład Gospodarki Komunalnej,  to robimy drogi bardziej  uczęszczane,  z których 
korzysta większa liczba osób. Ulica Ścianka jest raczej ulicą spacerową, będziemy starali się 
doprowadzić ją do porządku.
Zgodnie z życzeniem Pan radny otrzyma odpowiedź na piśmie.

Odpowiedź na interpelację Nr 17/07 Pani Marii Boguszewskiej
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Odpowiedzi udzielił Wójt Gminy
Trudno  jest  pogodzić  racje  mieszkańców  i  fakt,  że  pretendując  do  miana  miejscowości 
turystycznej, organizujemy różne imprezy. W zasadzie są dwie główne imprezy muzyczne w 
w trakcie roku i trudno sobie wyobrazić aby trwały one tylko do godziny 2400. Pan Wójt nie 
jest  w stanie  dzisiaj  znaleźć  rozwiązania  w tej  sprawie.  Zaprosił  Panią  Boguszewską  do 
Urzędu Gminy, po jego powrocie z urlopu wypoczynkowego, na spotkanie i rozmowę.

Odpowiedź na zapytanie Pana Kazimierza Toboty
Odpowiedzi udzielił Wójt Gminy

1. Jest  zlecony  podział  działki,  wydzielimy  z  niej  obszar  ok.  2  ha  na  potrzeby 
oczyszczalni.  Jeśli  będzie  podział,  wydamy  szybko  decyzję  lokalizacyjną  i  z  tym 
jedziemy do Agencji. Projekt jest już na ukończeniu, trwają stosowne uzgodnienia. 
Przetargu  na  razie  nie  możemy  ogłosić,  bo  nie  wiemy  jak  będzie  ze  środkami 
pozabudżetowymi na oczyszczalnię.

2. Wystąpimy do Telekomunikacji o ustawienie słupów na skraju ulicy Sadowej.

Odpowiedź na zapytanie Pana Adama Toboty
Odpowiedzi udzielił Wójt Gminy

1. Sprawa  możliwości  segregacji  odpadów  wyjaśniła  się  w  trakcie  sesji.  Na  forum 
Związku Gmin podjęte zostały działania związane z budową wysypiska śmieci.

2. Materiały promocyjne (Odpowiedzi udzielił Sekretarz Gminy)
Ostatnio  wydano  zarządzenie  w  sprawie  materiałów  promocyjnych  gminy  i  materiały  te 
jeszcze nie dotarły do osób zajmujących się ich dystrybucją. W sprzedaży są stare materiały 
reklamowe. Część nowych materiałów będzie rozpowszechniana nieodpłatnie.

Odpowiedź na zapytanie Pani Marii Boguszewskiej
Odpowiedzi udzielił Wójt Gminy
W związku licznymi  interwencjami  w sprawie  dróg gminnych  należy zastanowić  się  nad 
utworzeniem przy Zakładzie Gospodarki Komunalnej specjalnej grupy do takich rzeczy, jak 
przycinanie dróg gminnych, ich wyznaczanie, odkrzaczanie. W tej chwili Pan Wójt nie może 
powiedzieć  kiedy  droga  Werhurna  zostania  naprawiona.  Na  pewno  jednak  zostanie  to 
zrobione.

Odpowiedź na zapytanie Pana Witolda Terebuna
Odpowiedzi udzielił sołtys wsi Wilanowo

1. Zapewnił, że za 2-3 dni boisko do siatkówki będzie gotowe.
2. Na druga część zapytania skierowaną do Pana Adama Toboty Pan radny nie otrzymał 

odpowiedzi.

Odpowiedź na zapytanie Pani Barbary Terpiłowskiej
Projekt  i  kosztorys  placu  zabaw  w  Mielniku  jest  gotowy.  Trzeba  jednak  przejść  całą 
procedurę przetargową, co spowoduje, że sprawa się przeciągnie do końca lata. To już będzie 
po sezonie. Będziemy się zastanawiać nad możliwością uproszczenia form przetargowych, co 
przyśpieszyłoby całą sprawę. Zastanowimy się również nad możliwością pozyskania na ten 
cel środków z zewnątrz.

Do punktu 12.
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Pan Wacław Malon – sołtys wsi Sutno
Zgłosił następujące sprawy:

1. Po  wczorajszych  opadach  zniszczeniu  uległa  remontowana  droga  Mętnianka.  Na 
drodze brak jest zabezpieczeń, droga jest półtora metra zawężona (od strony głównej 
drogi), została źle zaprojektowana. Trzeba przed odbiorem drogi interweniować w tej 
sprawie.  Poprosił  aby  powiadomić  go  o  odbiorze  drogi,  bo  chciałby  w  tym 
uczestniczyć.

2. Mieszkańcu  Sutna  proszą  o  wykonanie  przystanku  przy  Urzędzie  Gminy.  Chcą 
również tego mieszkańcy Niemirowa. 

3. Droga pod Bug – na nawierzchni tej drogi zaczynają się robić dziury, droga nie ma 
jeszcze 2 lat, trzeba to naprawić.

Pan Wójt Gminy
1. Nie ma powodów podważać uprawnień projektanta drogi w Sutnie, Pan sołtys nie jest 

fachowcem w tej sprawie. W miejscu, o którym mówił Pan sołtys, droga jest węższa 
zgodnie  z  projektem,  rozszerza  sie  dopiero  dalej.  Nie  ma  również  powodu  do 
wycinania lip przy drodze, ponieważ rosną one na prywatnej posesji.

2. Nie ma możliwości utworzenia przystanku przy Urzędzie Gminy, sprawa ta była już 
rozpatrywana w poprzedniej kadencji.

3. Droga  ta  jest  nowa,  nie  jest  jeszcze  zagęszczona,  musi  przezimować  w obecnym 
stanie, dopiero w przyszłym roku można lać asfalt.

Pan Lucjan Kożuchowski
Zaproponował,  aby  w  sołectwach  zorganizowane  zostały  zebrania  w  sprawie  wywozu 
nieczystości  stałych  i  płynnych.  Przedstawiciele  MPO  Białystok  chodzą  po  wsiach  i 
namawiają do zawierania umów, zaś ludzie są zdezorientowani i nie wiedzą co robić. Część 
ludzi już takie umowy pozawierała.

Pan Adama Tobota
Zaproponował  aby na  zebrania  we  wsiach  zaprosić  przedstawicieli  tych  firm,  które  będą 
miały pozwolenie na działanie na terenie gminy, powinien być również przedstawiciel Urzędu 
Gminy, który ludziom wyjaśni, że mogą sobie wybrać firmę do zawarcia umowy na wywóz 
śmieci.

Pan Tomasz Gorochowicz
Firmy stosują marketing i mają do tego prawo. Niekoniecznie trzeba podpisywać umowę na 
wywóz śmieci z tą firmą, ale z jakąś trzeba. Jeśli jednak w jakiejś miejscowości większość 
mieszkańców podpisze umowę z jedną firmą, to na pewno dla kilku procent chętnych nie 
wejdzie inna firma. Wybór jednak nie będzie zbyt wielki, na razie tylko MPO Białystok ma 
pozwolenie na działanie w gminie.

Na pytanie Pana Adama Toboty, czy firma zmieni podpisane już umowy na wywóz śmieci 
w cenie 5 zł. za 120 litrowy pojemnik, w sytuacji kiedy Rada Gminy ustaliła stawkę 3,80 zł. 
za taki pojemnik Pan Gorochowicz stwierdził, że firma umów nie zmieni, tylko je rozwiąże i 
odejdzie z terenu gminy.
Pan Sekretarz Gminy
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Stwierdził, że większy problem niż ze śmieciami jest z odbiorem nieczystości płynnych. Nikt 
z mieszkańców nie ma podpisanej umowy z Zakładem Gospodarki Komunalnej na odbiór 
nieczystości  płynnych.  Z  wypowiedzi  Dyrektora  Kranza  na  dzisiejszej  sesji  wynika,  że 
skończył się limit wywożenia ścieków w lipcu. Podobno samochód pełny ścieków ze szkoły 
stoi na placu Zakładu i nie ma ich gdzie odwieźć.
Jak jesteśmy jako gmina przygotowani do wywozu odpadów płynnych? Dzisiejsza uchwała 
scedowała ten obowiązek na gminę, ponieważ nikt z mieszkańców nie ma indywidualnych 
umów z Zakładem. Pan Sekretarz chciałby taką umowę z Zakładem zawrzeć.
Zwrócił  się  z  zapytaniem na  jakim etapie  są  negocjacje  z  miastem Siemiatycze  i  gminą 
Nurzec w sprawie odbioru ścieków.

Pan Adam Tobota
Z jakiego powodu zostało zamknięte wylewisko w Mielniku?

Pan Sekretarz Gminy
Ustawa o utrzymaniu porządku i czystości w gminach definitywnie zabrania składowania tam 
ścieków. Wysypisko nie spełnia norm do wylewania ścieków.

Pan Tomasz Gorochowicz
Jeśli  chodzi o ścieki,  to umowa nie jest  wymagalna,  trzeba tylko udokumentować wywóz 
ścieków.  W  kwestii  odbioru  ścieków  przez  oczyszczanie  w  Siemiatyczach  Pan  Wójt 
rozmawiał  z  burmistrzem,  który zapewnił,  że  nie  będzie  żadnych  utrudnień w odbieraniu 
ścieków, przynajmniej 2 samochody dziennie będą odbierane. Okazało się, że te 2 samochody 
obowiązywały  do  dzisiaj.  Zakład  Gospodarki  Komunalnej  miał  podpisaną  umowę  z 
oczyszczalnią,  określającą  miesięczny  limit  przyjęcia  ścieków.  Dyrektor  Przedsiębiorstwa 
Komunalnego w Siemiatyczach zakomunikował nam, że właśnie limit ten został wyczerpany. 
Prowadzimy rozmowy z gminą Nurzec, w najbliższy piątek otrzymamy odpowiedź. Problem 
jest  duży,  ponieważ  ścieki  z  szamb  znacznie  różnią  sie  od  ścieków  kanalizacyjnych  i 
oczyszczalnie nie chcą ich przyjmować.

Pan Jan Zduniewicz
Wójt  jest  odpowiedzialny  za załatwienie  tej  sprawy.  Pan radny poinformował,  że  istnieje 
możliwość że ścieki z jego szamba wyleją się na ulice, ponieważ w pensjonacie mieszka 35 
osób. Pełne szambo jest również w szkole, w straży, dlaczego władze gminne nie rozwiązują 
tego problemu?

Pan Gorochowicz poinformował, że będąc na sesji i odpowiadając na zapytania radnych nie 
jest w stanie jednocześnie załatwić sprawy odbioru ścieków.

Pani Helena Jaroszuk – sołtys wsi Homoty
Poprosiła o wykoszenie trawy przy świetlicy, wszystkie świetlice mają wykoszoną trawę a w 
Homotach nie.

Pan Tomasz Gorochowicz zapewnił, że trawa zostanie skoszona.

Pan Wiktor Dacewicz - gdzie można wywieść gruz (cegły), skoro na wysypisko nie wolno?
Pan Gorochowicz poinformował, że gruz można wywozić na wysypisko.
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Pan Jan Zduniewicz
Zwrócił  się  do  radnych  o  zajęcie  stanowiska  w  kwestii  zobowiązania  Wójta  Gminy  do 
podjęcia  konkretnych  działań,  mających  na celu  rozwiązanie  problemu odbioru ścieków i 
pozwalających  na  to,  że  jutro  będzie  można  opróżnić  szamba.  Obecna  sytuacja  stanowi 
zagrożenie epidemiologiczne dla gminy.

Pan Marek Malinowski - “Głos Siemiatycz”
Poinformował radnych, że według jego wiedzy oczyszczalnia ścieków w Siemiatyczach jest 
w stanie przyjąć 30-40 % więcej ścieków, niż przyjmuje obecnie. To, czy ścieki z Mielnika 
będą odbierane, jest tylko kwestią dobrej woli dyrektora Majera.

Pan Jan Saciuk
1. Kiedy zostanie zakończony remont świetlicy w Niemirowie?
2. Prośba o niezwłoczne ustawienie WC przy promie w Niemirowie.
3. Czy droga Niemirów-Wilanowo będzie robiona i kiedy?

Pan Tomasz Gorochowicz
1. Według  informacji  posiadanych  przez  Pana  Gorochowicza  remont  świetlicy  w 

Niemirowie został zakończony, dla Zakładu Gospodarki Komunalnej opłacono fakturę 
za ten remont. Pan Gorochowicz sprawdzi to na miejscu.

2. Jest możliwość wynajęcia ubikacji typu TOI-TOI, koszt takiego wynajmu wyniesie 
300 złotych miesięcznie.

3. Jeśli  chodzi o drogę do Wilanowa, to w zależności od kosztów jej  budowy będzie 
ogłoszony przetarg  lub  nie.  Jeśli  wartość  robót  będzie  niższa,  przetarg  nie  będzie 
organizowany.

Pani Olga Pogrebniak
Co będzie z piaskiem na przystanku w Radziwiłłówce. Koniecznie należy wykonać tam jakieś 
zabezpieczenie.

Pan Tomasz Gorochowicz
Stwierdził,  że  nie  zna  dobrego  pomysłu  na  rozwiązanie  tej  sprawy.  W grę  nie  wchodzi 
asfaltowanie drogi za stodołami. Spróbujemy skierować wodę w inną stronę,  tak, aby nie 
wyganiała piasku na drogę.

Pani Barbara Terpiłowska
Pól  roku  temu  zgłaszana  była  interpelacja  w  sprawie  oznakowania  ulic  w  Mielniku  i 
Niemirowie.   Dyrektor  Kranz  (nieobecny)  zapewnił,  że  tabliczki  z  nazwami  ulic  będą 
zrobione, a nie ma ich do dziś.
Pani radna zwróciła uwagę na wielką stertę pni i gałęzi leżących przy ognisku w Topolinie, 
były  tam  one  kiedy  odbywały  sie  “Dni  Mielnika”.  Pani  radna  wyraziła  nadzieję,  że  do 
“Dialogów” zostaną one spalone.

Pan Tomasz Gorochowicz
Zapewnił, że przypomni Dyrektorowi ZGK o tablicach, które podjął się zrobić. 
Pan Piotr Wysocki zapewnił, że drzewo w Topolinie zostanie uprzątnięte.
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Pan Kazmierz Zalewski – sołtys wsi Tokary
1. Jest odwlekany remont budynku szkoły w Tokarach, dokumentacja jest już gotowa, 

dlaczego nie jest ogłaszany przetarg?
2. Czy będzie zrobiony obiecany kawałek asfaltu w Tokarach?

Pan Sekretarz Gminy
Zwrócił  się  z  zapytaniem  do  Pana  Zalewskiego,  kto  obiecał  asfalt  w  Tokarach.  Na 
wyjaśnienie, że Pan Wójt obiecał asfalt stwierdził, że jest to niemożliwe. Tego zadania nie ma 
zapisanego. Było jedynie powiedziane, że będą czynione starania do pozyskania środków z 
powiatu, bowiem nasze 600 tys.zł. zostało zaangażowane w drogę z Mielnika do Maćkowicz. 

Pan Tomasz Gorochowicz 
Nic nie jest odwlekane, przetarg jest w przygotowaniu, być może jutro zostanie ogłoszony. 
Nie ma żadnej dokumentacji na drogę, jest tylko określony przedmiar robót.

Pan Witold Terebun
Kiedy zostaną wymienione drzwi w Wilanowie i zrobiony wjazd, oraz kiedy ruszą prace przy 
drodze Wilanowo-Adamowo?

Pan Tomasz Gorochowicz
Drzwi i wjazd zlecone zostały Dyrektorowi Zakładu Gospodarki Komunalnej, jeśli chodzi o 
drogę, to jeszcze nie wiadomo kiedy będzie można składać wnioski o środki na jej budowę. 
Na dzisiaj nie ma jeszcze takiej możliwości.

Pan Andrzej Kałanczyński
Pan radny zwrócił się o udostępnienie młodzieży jednego pomieszczenia w budynku szkoły w 
Sutnie.  Pomieszczenie  to  jest  zapełnione  sprzętem  i  różnymi  rzeczami,  ponieważ  dwa 
pozostałe pomieszczenia zajmuje jakaś firma.

Pan Tomasz Gorochowicz
Firma, która zajmuje pomieszczenia kończy już prace (droga jest zgłoszona do odbioru). Na 
odchodne mają wynieść zgromadzone w tej sali rzeczy i wówczas zostanie ona udostępniona.

Pan Adam Tobota
W tym roku mija termin wykonania zadania inwestycyjnego, zapisanego w Planie Rozwoju 
Lokalnego, jakim jest zagospodarowanie Topoliny. Zadanie to zawierało modernizację sceny, 
budowę  miejsc  parkingowych,  budowę placu  zabaw,  ścieżek  spacerowych,  toalet.  Ludzie 
oczekują podstawowych wygód na imprezach, to co jest do tej pory, to za mało. Pan radny 
zapytał, czy zadanie to jest w ogóle rozważane do realizacji. Czy jest jakiś pomysł na to, jak 
uatrakcyjnić miejsce, w którym odbywają się imprezy?
Odpowiadając  na  zapytanie  Pana  Witolda  Terebuna stwierdził,  że  dzisiaj  turystyka  nie 
może śmierdzieć gnojem. Rozwój turystyczny powinien Panu radnemu bardzo leżeć na sercu. 
Rozwój własnych spraw Pana radnego, takich jak zatrudnienie rodzinne, inne rzeczy, są już 
załatwione, więc może jest już czas aby zając się szerszą tematyka i pomyśleć o szerszym 
rozwoju,  nie  tylko  własnym.  Zdaniem  Pana  radnego,  na  naszych  terenach  nie  ma 
agroturystyki. Agroturystyka jest tam, gdzie występuje pełna produkcja rolna. 90 % kwater u 
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nas nie jest kwaterami agroturystycznymi.

Pan Piotr Wysocki
Stwierdził,  że w tej sprawie ma odmienne zdanie. Agroturystyka to wypoczynek na wsi a 
Gmina Mielnik spełnia te warunki do takiego wypoczynku.

Rada Gminy jednogłośnie, przy obecności 12 radnych zajęła następujące stanowisko :
Rada  Gminy  Mielnik,  w  związku  z  mogącym  wystąpić  zagrożeniem 

epidemiologicznym,  wynikłym  z  niemożliwości  wywożenia  nieczystości  płynnych, 
zobowiązuje władze wykonawcze Gminy Mielnik do natychmiastowego rozwiązania tego 
problemu.

Pan Przewodniczący Rady przedstawił prośbę, jaka wpłynęła do Wójta Gminy, w sprawie 
udzielenia pomocy dla mieszkańców Gminy Kunów w woj.świetokrzyskim. Gmina ta została 
dotknięta klęską podtopień, wskutek gwałtownych ulew, które nawiedziły gminę.

(prośba w zał. na str.........prot.)
Poinformował,  że  prośba  ta  wraz  podanym  kontem  będzie  opublikowana  na  stronie 
internetowej  Urzędu  Gminy,  sołtysi  dostaną  również  tę  prośbę  i  powieszą  na  tablicach 
ogłoszeń w swoich wsiach.

Do punktu 13.

Wobec wyczerpania porządku obrad VIII sesji Rady Gminy Mielnik Przewodniczący 
Rady podziękował radnym i gościom za udział w sesji i zamknął jej posiedzenie.

Protokołowała
Elżbieta Szymańska
                                                                                                    Przewodniczący Rady

                                                                                                            Stefan Troc
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